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i r e d n é n y e s i 

Az OVH s a megyei párt-
és tanácsi vezetők megbeszélése 

Az úi középtávú vízgaz- a további intenzív szennye- Az elmúlt középtávú- terv 
dálkodúsi program jóváha- zodéstöl és lehetőség nyílik időszakában évenként belte-
gyása előtt koordinációs a tisztítására. Az ezzel kap- rtileti vízrendezésre az OVH 
megbeszélést tar tot tak szer- csolatos tanulmánytervet — 1980. kivételével — álta-
dán Szegeden a megyei már elkészítette az ATIVIZ- Iában 5 millió forint ki-
pár t - és tanácsi vezetők IG. A konkrét feladatok emelt vízügyi alaptámoga-
Vincze Józseffel, az Orszá- egyeztetésére az év második tást biztosított Csongrád me-
gos Vízügyi Hivatal elnökhe- negyedében kerül sor. A gyének. Ezzel elősegítette a 
lyettesévei és munkatársai - szennyvíztisztító telep épi- vízrendezési-fejlesztési kori-
val. A tanácskozást Szabó tését a VI. ötéves terv idő- cepcioban meghatározott 
Sándor, a megyei tanács el- szakában nem tudják íoly- feladatok időarányos meg-

tatni. Viszont az újszegedi valósítását. Az OVH kép-
városrész szennyvízelveze- viselői elmondották, hogy az 

. „ i • tésének, megoldására építik a ú j középtávú terv éveiben 
S é s e ^ r o n tevő^g- főgyűjtőt es megkezdődött az is a lehetőséghez mérten tá-
Ó ^ S ^ T K L ^ J l a i p . átemelő építésének előkészí- mogatják a megyei program 

tése is. Ezzel lehetővé vá- megvalósítását, s 1981 első 
lik a jelenlegi középtávú félévének végéig közlik ösz-

i „ ,„. .„„„-„„lAirot terv időszakában épülő ú j - szegszerűen is az anyagise-
kapcsoiatos tennivaiokatr tej- s z e g e d i ezer lakásos lakóte- gítség mértékét. Fontosnak 
lesztesi lehetőségeket Most s z e n n y v í z e i v e z e t é s e is. 
ezek megvalósitasaban szer-
zett tapasztalatokat is össze- Már több alkalommal fog-
gezték. Az OVH képviselői lalkoztak a különböző ér te-
akkor és most is elismerés- kezleteken a Csongrád me-
sei szóltak a megyében fo- gyében fellelhető geotermi- " j ? 
Ivó vízrendezés-fejlesztési kus energia hasznosításának XenöezéLt valósítiákT^ 
munkálatokról; á l ta lában a kérdéseivel. Most. a koordi- l**™,* 1 , 
vízellátás, a szennyvízelveze- náci ós megbeszélés résztve- Folytatiák a Maros balparti 
té6. a környezetvédelem ér - vői ismételten megállapítot- és a Tisza-Maros-szögi víz-
dekében tet t Csongrád me- ták. hogy a kommunális rendszerekben a komplex 
gyei ^ z í t é s e k r ő t ^ s U á s ^ P ^ n J ^ - ^ — t . és 

Az 1980. évi koordinációé , á t ó s a é r d e k é b e n folvamat- megkezdődik az ilyen célú 

nöke vezette. 
Az elmúlt év márciusában 

fontosabb feladatok megje-
lölésén túl elemezték a VI. 
ötéves terv előkészítésével 

Készülnek a klinikai tömb 
kiviteli tervei 

t a r t j ák Apátfalva. Sándor-
falva. Maroslele és Szegvár 
komplex vízrendezésének be-
fejezését. a városok belterü-
leti proglémáinak megoldá-

hteRbeszélésen lőváhagmt t M l e v ő é p í t ő m u n k á t ^ é v tevékenység a sámsoni tér-
feladatok teljesitesét ér téke- k K ^ f „ ; „ 7 i k h „ A t r > . .„. . 
lő írásos anyagot dr. Petrik S ^ ^ ^ k i vár£ ^ * 
István a megyei tanács el- r é s z é p í t é s é n e k m á s o d i k ü t e . Elismeréssel szóltak az ér-
í t g Ü S S ^ J S T ^ . me keretében további 3 ezer Jekezleten arról hogy a be!-
Bartha László, a megyei lakás fűtését, melegvíz-ellá- területi vizrendezes-fejlesz-
pártbizottság osztályvezetője tását k ívánják megoldani. <®s felett a KISZ Csongrád 
tolmácsolta a megyei pár t - Q t ferdefúrású kút zárt megyei bizottsága vállalt 
S i & t a K t í r Z ^ j t s e f ^ technológiává!, vízvisszanyo- védnökséget és Szegeden, 
szegedi városi pártbizottság mással biztosítja m a j d az M a f c ó n építőtáborokat mű-
első titkára, s Papp Gyula, energiát. A VI. ötéves terv ködtetett. illetve működtet a 
a városi tanács elnöke Sze- időszakában három hasonló lövőben is olyan területeken, 
ttSSZSffíS^ kútcsonort l é t e z ő v e l szá- ahol e r re szükség van. 
szakszervezetek képviseleté-
ben Sulyok József, a ME-
DOSZ megyei bizottságának 
t i tkára vett részt a megbe-
szélésen. 

mólnak. Az ú j középtávú terv idő-
A szénhidrogén termelésé- szakában az úgynevezett 

re meddő kutak termálvíz körtvélyes-kakasszéki öblö-
nyerésére történő felhaszná- területen is megkezdő-

Megállanftották a tanács- l á s a g y ° r s í t o t t engedélyező- óik a meUoráció. Az üzemi 
k o S r K e v ó h h o g T S Z sének n i n « akadálya Csöng- és állami kezelésben levő 
ged megyei város vízbázisá- rád megyében. Az ilyen ku- csatornák elkészültek, amint 
nak fejlesztésére az ú j kö- t a k részben területi elhe- ezt dr. Simádu Béla, az 
zéptávú terv előkészítése so- l y e z k e d é s ü k a korlátozott ATIVIZIG igazgatója mon-
ran megkülönböztetett t i- J ' 
gyeimet fordítottak. Az észa- anyagi fedezet miat t vi-
ki vízmű első ütemének épí- szonylag nehezen állíthatók 
tését előreláthatóan 1983- a termelés szolgálatába, 
ban fejezik be. A második e z é r t m e g o l d á s r a v á r ó í e l . ütem előkészítésével kapcso-
latban hangsúlyozták az a d a t ° t jelentenek. 
OVH vezetői, hogy célszerű-
nek tar t iák az építés meg-
kezdését már a VI. ötéves 
terv időszakában. Papp Gyu-
la tájékoztatásul elmondot-
ta. hogy erre az ütemre je-
jelenleg 15 millió forint sze-
repel a városi tanács tervé-
ben. A korábbi megállapo-
dás értelmében a Vízügyi 
Kutató Intézet megvizsgálta 
a Szeged alatti vízkészlet 

rétegnyomás-csökkenésé-
nek okait. A tapasztalatok 
arra utalnak, hogy indokolt 
lesz az északi vízmű továb-
bi építése, de a tiszai fel-
színi vízkivétel lehetőségei-
nek megteremtésével is fog-
lalkozni kelL 

A szennyvíztisztítással és 
elvezetéssel kapcsolatos gon-
dokkal kapcsolatban megál-
lapították, hogy Szegeden a 
déli átemelő elkészítésével, 
a város szennyvizének a Ti-
szába történő bevezetésével 
a Hattyasi holtág mentesül 

dotta. 
A tanácskozáson értékel-

ték az ATIVIZIG elmúlt évi 
tevékenységét és foglalkoz-
tak időszerű feladataival. 

Szeged, a napfény városa, 
egyetemi város, fesztiválvá-
ros, de méltón kiérdemelné 
a klinikai város címet is. A 
múlt örökségével, a Tisza-
parti klinikasorral is büsz-
kélkedhetnénk, á m az utóbbi 
néhány évben új,' korszerűen 
berendezett egészségügyi in-
tézményekkel is gazdagodott 
ez a negyed. Hogy csak a 
legfontosabbakat említsük: 
áll a szemre is tetszetős vér-
adó állomás, a különleges 
formájú intenzív osztály, a 
központi laboratórium, ú j 
oktatási épület szolgálja az 
egyetemisták korszerű kép-
zését, s nemrég foglalhatták 
el a betegek a röntgenklini-
ka ú j sugárterápiás osztá-
lyát. 

Ügy tűnik. Szeged — és a 
Dél-Alföld — egészségügyé-
nek fejlesztésére futot ta a 
közös kasszából, de hogy az 
elkövetkező szűkösebb idő-
ben sem kell nélkülöznünk, 
amire föltétlen szükségünk 
van, bizonyít ja: az ú j ötéves 
tervben csaknem 700 millió 
forintos beruházással fölépül 
a 410 ágyas klinikai tömb. 
Dr. Deák Ferenc. a SZOTE 
gazdasági igazgatója tá jé-
koztatott. a nagyszabású 
építkezésről, tervekről, ha-
táridőkről és költségekről 

A Somogyi Béla tér. Ko-
rányi Sándor rakpart, a 
Bánomkert sor és a Sem-
melweis utca által határolt 
területen áll majd az állami 
költségvetésből épülő, nagy 
H-alakú, kilencszintes épü-
lettömb. A kiviteli tervet — 
generáltervezőként — a Bu-
dapesti Középülettervező 
Vállalat kollektívája .készíti 
el, 1982. szeptember 30-ig. 
Az építkezést a MED1N-
VESZ fővállalkozási betéti 
társulás 1983-ban kezdi el, s 
a tervek szerint 1986-ban ad-
ják át a több mint 16 ezer 
négyzetméter hasznos alap-
területű épületet. 

Mi minden kap helyet az 
új klinikai tömbben? Az 
ideg-elme klinika 200, a II-es 
számú sebészeti klinika 146, 
és az ú j orthopédklinika 64 
ágyát helyezik itt el. Két-
száz hallgatót befogadó tan-
terem. több szemináriumi 
helyiség szolgálja az okta-
tást, s 450 adagos főzőkony-
hán gondoskodnak a betegek 
élelmezéséről. Az igazsághoz 
tartozik, hogy a 410 ágynak 
nem mindegyike jelent fej-

lesztést: jórészt a már — 
nagyon zsúfoltan — működő 
klinikák költöznek az ú j 
épületbe, eddig engedélye-
zett ágyaikkal együtt. .Így 
tehát az ideg-elme klinika 
50, a II-es sebészeti klinika, 
az intenzív osztályt is figye-
lembe véve, 56 ággyal gya-
rapodik. Új egységként csu-
pán az orthopédia működik 
majd, 64 ággyal. A fölszaba-
duló helyekkel számol az 
egyetem: távlati fejlesztési 
tervei szerint nemcsak a 
zsúfoltság csökken maid a 
régi klinikákon, hanem ú j 
önálló profilok kialakulásá-
ra is lesz lehetőség. A sebé-
szeti klinika épületében pél-
dául urológiaosztályt hoznak 
létre. 

Lépjünk be képzeletben a 
még csak papíron kirajzoló-
dó, új épületbe! Földszintjén 
betegfelvételi irodákkal, 
ambulanciákkal talál juk 
szemben magunkat, és itt 
végzik el a különböző mű-
szeres vizsgálatokat. Itt jut-
nak be, egy előcsarnokon át, 
a H-alakú tömbbe a hallga-
tók és a beteglátogatók is, 
ahol ruhatár , büfé fogadja 
őket. Az első emelet a tan-
termi és gyakoriüti oktatás 
színhelye, itt működik majd 
a telefonközpont, i t t kapnak 
helyet a személyzeti öltözők 
is. Egy másik szárny a köz-
ponti műtőblokk, a? inten-
zivosztály és a z anesztezio-
lógia otthona lesz. A máso-
dik emeletre a tudományos 
kutatáshoz szükséges labora-
tóriumokat költöztetik, itt 
helyezik el a központi steri-
lizálót, a szellőző- és klíma-
berendezések gépházait, va-
lamint az anyagraktárakat , 
A harmadik emelet a neuro-
lógiai betegeké, az általános 
és idegsebészeti műtéteken 
átesett embereké. A kórter-
mek mellett oktatási helyi-

ségek és a sebészeti klin'ka 
igazgatósága kap itt nelyet. 
A negyedik emeleten helye-
zik el az elmeklinika 45, a 
traumatológia 64 . ágyát, és 
oktatási helyiségeket rendez-
nek be. Az ötödik emeletre 
az ideg-elme klinika továb-
bi 45 ágyát, az orthopédiai 
klinikát, és tantermeket . köl-
töztetnek be. A hatodik 
emelet a gyermekpszichiát-
riai és gyermekneurológiai 
osztályé, a hetediken a kí-
sérleti állatokat helyezik el, 
és itt működik majd a kony-
ha is. Ahhoz, hogy az össze-
sen kilenc szinten zavartala-
nul lehessen közlekedni, 
nyolc liftet és négy gyorsfel-
vonót szerelnek föl. 

Egészségügyi intézmény 
nem képzelhető el korszerű 
berendezések, műszerek 
nélkül: mindez 135 millió 
forintba kerül majd. ebből 
46 milliót tesz ki a tőkés de-
vizából beszerzett eszközök 
értéke. 

Az ú j klinikai tömbben 
előreláthatóan csaknem 500 
ember dolgozik majd, kö-
zöttük 220 újonnan alkalma-
zott szakember és kisegítő. 
Közülük 21 orvos, 120 úgy-
nevezett egészségügyi közép-
káder, és 30 takarítóra. 49 
új, egyéb munkát ellátó dol-
gozóra lesz ma jd szükség. 

Az építkezés kezdetének 
időpontja is odébb van még. 
s addig is sok víz lefolyik a 
Tiszán, ameddig a . betegek 
és a gyógyítók birtokukba 
vehetik ezt az impozánsnak 
tűnő, mindannyiunk egész-
ségét szolgáló intézmény-
együttest. Bízunk benne, 
hogy tervszerű munkával, az 
évi 100 millió forint „beépí-
tésével" 1986.ra valóban el-
készül Szeged új egészség-
ügyi intézménye. 

Chíkán Ágnes 

Napirenden: 

Az államigazgatási eljárás 
szabályainak médesitása 

Országgyűlési bizottság ülése 
Születésétől a haláláig, la- célul kitűző kormányprog- különeljárások csökkentésé-

k ás cserétől a hatósági orvosi ram szellemében kívánják re. Az egyszerűbb és gyor-
bizonyítványon át az építési módosítani a majd negyed- sabb ügyintézés, az ügyfelek 
engedélyig valamennyi ál- százados törvényt. A jogai- jogainak hathatósabb védel-
lampolgárt érinti az állam- kotók a paragrafusok meg- me az állampolgárok érde-
igazgatási eljárás általános változtatásakor az állami keit szolgálják, 
szabályairól szóló 1957. évi élet demokratizmusának fej- A gazdag vitát követően 
törvény. Ennek módosítása- lesztését, a közigazgatás de- az Igazságügyi Minisztérium 
ról, várhatóan az országgyű- mokratikus ellenőrzésének és a parlamenti bizottság 

| lés tavaszi ülésszaka elé ke- erősítését, a demokratikus vezetői közös eszmecserén 
rülö törvény tervezetéről ta- centralizmus szélesebb érvé- tekintették át a módosítási 
nácskozott szerdai ülésén a nyesülését, s a központi irá- javaslatokat, s az egyéb in-
parlament jogi, igazgatási és nyitás hatékonyságának nö- dítványokat. A megbeszélés 
igazságügyi bizottsága velését tartották szem előtt, alapján bejelentették: az el-

Az Országházban rnegtar- Ugyanakkor joggal számíta- hangzott 30-nál több módo-
tolt eszmecserén dr. Markó- nak az államigazgatási el já- sítási indítványnak mintegy 
ja Imre igazságügy-miniszter rás további egységesítésére, felet elfogadják, s beépítik az 
tájékoztatójában elmondotta: s az utóbbi két és fél évti- országgyűlés ülésszaka elé 
a közigazgatás fejlesztését is zedben rohamosan szaporodó kerülő törvényjavaslatba. 

Fél évvel a határidő előtt szenet ad az eocénnroeram első 
bányája, az Oroszlányi Szénbányák márkushegyi üzeme. Ké-

oáakón ; munkában » szénbányászok 


